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MMAARRKKTTBBEERRIICCHHTT
 

De markten blijven dalend. Fundamenteel is er weinig gewijzigd en de oogstperspectieven 2016 blijven 

voorlopig gunstig. Al onze argumenten uit de  vorige flash blijven geldig. Het doorbreken van de technische 

drempel voor tarwe van 150 € op de nabijgelegen vervaldag van Euronext en 4,5$/bu op de CBOT spelen 

mee in de depressieve stemming. 

Ook de muntontwaarding (zie grafiek) van de Roebel (Rusl.), Grivna (Oekr.) of Peso (Arg.) geven deze 

landen een concurrentieel voordeel op de wereldmarkt. 
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 Het laatste USDA rapport heeft de wereld-eindstocks 2015/16 van tarwe verhoogd tot 238,9 Mt (232 

Mt in januari) en deze van maïs tot 208,8 Mt (209 Mt in jan.). 

 Volgens het Frans Ministerie van landbouw zou de uitzaai van gerst stijgen van 1,32 Mha tot 1,36 

Mha of +4,1% tegenover 2015. De oppervlakte tarwe zou afnemen van 5,22 Mha naar 5,2 Mha of 

min 1,1% tegenover 2015 maar nog 4,5% boven het 5-jaarlijkse gemiddelde. 

 Egypte zou dan toch uiteindelijk de aanwezigheid van moederkoren tot max. 0,05% toelaten, na de 

eerdere weigering van een boot van 63.000 ton van Franse oorsprong (Bunge). 

 Eind februari werden door de EU voor 17,7 Mt uitvoercertificaten toegekend voor tarwe tegenover 

20,8 Mt (zelfde tijdstip verleden jaar) en voor 6,7 Mt gerst tegenover 6,2 Mt. Voor maïs werden 

reeds 9,5 Mt importcertificaten uitgereikt sedert begin van de campagne. 

 De productiekosten voor de Oekraïense landbouwers zijn  in 2015 met 51% gestegen tegenover het 

jaar ervoor. Dit hoofdzakelijk door de muntontwaarding van de Grivna die met 58% gedaald is 

tegenover de dollar. Dit inflatieniveau is hoger dan het gemiddeld nationaal inflatieniveau van 45% in 

2015 maar blijft onder het jaarlijks devaluatieniveau. 

 Rusland heeft na lang aarzelen dan toch uiteindelijk beslist om zijn politiek van exporttaksen 

ongewijzigd te laten.  

 China heeft de aankoop van 1,2 Mt maïs in Oekraïne bevestigd, dit ondanks het vermoeden dat 

China recordstocks heeft van maïs. Ook de vrees op muntontwaarding is voor de boeren groter dan 

het risico op prijsdaling. 

 

 

 

 

VVEERRKKOOOOPP  DDOOOORR  BBOOEERREENN  EENN  TTRRAANNSSFFEERRTT  VVAANN  VVEERRKKOOOOPP  NNAAAARR  VVOOLLGGEENNDDEE  

CCAAMMPPAAGGNNEE
 

a. Verkoop door de boeren 

Na rondvraag blijkt eind januari slechts 40 à 45% van de oogst 2015 door de boeren verkocht tegenover 

gemiddeld 60 à 65% in normale jaren. Dit zou intussen opgelopen zijn tot 50 à 55% maar nog steeds 

beneden de normale niveaus.  

Om het huidig prijsniveau te kunnen plaatsen misschien even de prijsniveaus standaardtarwe 

herinneren, noteringen landbouw op de website van Synagra voor de respectievelijke campagnes: 

2005/06: tussen 85 en 110€ 

2006/07: tussen 110 en 140€ 

2007/08: tussen 185 en 230€ 

2008/09: tussen 100 en 150€. 
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Misschien moeten wij en de landbouwers ons heroriënteren naar lagere prijsniveaus dan deze die we 

de laatste campagnes hanteerden. Dit kwam ook duidelijk tot uiting in de presentatie van Cefetra in 

december op de algemene vergadering. 

b. Transfert van verkoop door de boer  naar volgende campagne 

We willen nogmaals onderstrepen dat dergelijke praktijken voor de handel ontoelaatbaar, onduldbaar 

en onbeheersbaar zijn. Het kan een precedent scheppen dat zich in andere jaren tegen u kan keren. Er 

is duidelijk overeengekomen met de landbouworganisaties in een inter-professioneel akkoord dat de 

granen tegen 31 mei en voor maïs tegen 30 juni moeten gecommercialiseerd zijn. Dit zal ook expliciet 

opgenomen worden op onze website onder de prijsnoteringen zodat iedereen er zich van bewust moet 

zijn.  

Mag ik toch op enige vorm van verantwoordelijkheid wijzen. 

c. Uitzaai 2016 

Uit een rondvraag blijkt dat gemiddeld over België 10 à 15% minder  koolzaad zou uitgezaaid zijn, 5 à 

10% meer wintergerst, 2 à 3 % meer wintertarwe en zou minder dan 25% van het areaal spelt 

overblijven. Er wordt ook een afname van het maïsareaal geraamd van 5% en een toename van het 

bieten areaal met 5%. 

 

 

 

KKIILLOOMMEETTEERRHHEEFFFFIINNGG
 

Een korte oplijsting van enkele punten die naar boven kwamen op de Nederlandstalige gratis opleiding voor 

de leden door TLV te Gent: 

- Van toepassing voor alles m.b.t. goederenvervoer >3,5 T. (geen bussen) vanaf 01/04/2016; 

- Het oorspronkelijk tarief in Wallonië was veel hoger. Om dit gelijk te schakelen met Vlaanderen 

werden in Wallonië, wegenbeheer toevertrouwd aan SOFICO, 300 km gewestweg toegevoegd; 

- Eurovignet in NL en Luxemburg blijven verplicht; 

- Aansluiting OBU best via vaste bekabeling en niet via sigarettenaansteker; 

- Defect moet binnen de 3 uur gemeld worden; boete 1000€ 

- Controle ook op niet-tolwegen mogelijk; 

- Betaling best niet via prepaid methode; 

- De registraties dienen niet in het kader van snelheidscontroles, rij- en rusttijden en cabotage; 

- Vrachtwagen met aanhangwagen wordt steeds volgens volledige last getaxeerd van zodra een 

trekhaak aanwezig is; 

- Op onze vraag of de afhaling van granen of kalk strooien met eigen tractor vrijstelling kon verkregen 

worden, bleven ze het antwoord schuldig. Synagra zal een aanvraag doen naar de belastingdienst. 

Deze heffing zal ontegensprekelijk gevolgen hebben voor de graanhandel. De raming van TLV over een 

verhoging van ongeveer 7% van de vrachtprijs zou voor onze sector op ongeveer 1€/ton komen. 
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Voor de Franstalige opleiding was blijkbaar geen interesse. 

Nog meegeven dat als de tractor enkel gebruikt wordt voor landbouw-, tuinbouw-, visteelt- of 

bosbouwwerkzaamheden, een vrijstelling kan aangevraagd worden door het online formulier in te vullen 

op de site van de Vlaamse belastingdienst. De verplichting om twee foto’s toe te voegen schijnt gewijzigd te 

zijn. 

Voor de wagens van loonwerkers die enkel landbouwloonwerk uitvoeren, kan diezelfde vrijstelling 

aangevraagd worden. Als die vrachtwagens echter ook gebruikt worden voor grondwerk, of voor transport 

naar veilingen bijvoorbeeld gelden de gewone regels van de kilometerheffing, en kan dus geen vrijstelling 

aangevraagd worden. 

 

 

 

 

CCIIPPCC  PPRROOBBLLEEMMAATTIIEEKK
 

Een positieve evolutie in deze materie. Het FAVV is zich bewust van het probleem van kruiscontaminatie en 

het geringe risico voor de volksgezondheid. Het FAVV zou hierover overleg plegen met het FOD 

Volksgezondheid.  

Bedoeling is om dit dossier voor te leggen bij SCOFCAH, het Europees Standing Committee on the Food 

Chain and Animal Health. Hopelijk volgt hieruit een aanpassing van de normering. Ovocom heeft tot 

ondersteuning van dit dossier, in overleg met Synagra, een memo opgemaakt voor de verantwoordelijke 

Belgische personen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

VVEEGGAAPPLLAANN  CCEERRTTIIFFIICCAATTIIEE  OOOOGGSSTT  22001166
 

Voor de oogst 2016 moet volgens de FCA-standaard 80% van de graanontvangst onder Vegaplan certifcatie 

vallen. Het saldo moet afgedekt worden door een kwaliteitsovereenkomst. Op aandringen van Synagra 

heeft Ovocom in zijn laatste Raad van Bestuur beslist, dat deze Vegaplan certificatie op de totale collecte 

granen zou gelden en niet zoals vroeger per graansoort.  

De grafiek onder toont de toename van het aantal Vegaplan gecertificeerden in de plantaardige productie. 

Om een toenemende druk uit te voeren valt misschien te overwegen om een prijsonderscheid te maken 

aan de boer tussen gecertificeerde en niet-gecertificeerde granen. 

 

http://cdn.flxml.eu/lt-4416019-387f592f5b530d15ae083e35b1557bad
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Uiteindelijk biedt de Vegaplan certificatie aan de handel voor de geleverde granen een supplementaire 

status: 

- Op vlak van voedselveiligheid, denk maar aan de IPM certificatie 

- Op het vlak van duurzaamheid. Meer en meer stellen we vast dat duurzaamheid naar de toekomst 

toe zal mee moeten geborgd worden. 

Een prijsverschil zou ook de gecertificeerde boeren compenseren voor hun inspanningen en ons van de 

kritiek afhouden dat alle graan toch op dezelfde hoop terecht komt. 

Het aantal gecertificeerden is in 5 jaar tijd met 38% gestegen. 

 

 

 

 

 

LLOOOONNTTRRIIAAGGEE
 

De Waalse loontrieerders hebben reeds verschillende aangetekende brieven ontvangen van de advocaat 

van Assinsel  om de pertinente informatie te verstrekken omtrent de uitgevoerde triage. Dit wil zeggen 

namen van de boeren en getrieerde hoeveelheden per variëteit.  

Op een bijeenkomst van een beperkte afvaardiging van loontrieerders werd unaniem een 

gemeenschappelijk standpunt ingenomen om een duurzame overeenkomst te onderhandelen met Assinsel. 

Daartoe zou mandaat gegeven worden aan Synagra. Gezien dit voorlopig enkel voor het Waals Gewest 

geldig is, bestaat het risico dat ook de Vlaamse loontrieerders zullen aangesproken worden om deloyale 

concurrentie te vermijden. 
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MMOONNIITTOORRIINNGG  AAFFLLAATTOOXXIINNEE  BB11
 

Naar aanleiding van een recente, periodieke evaluatie op basis van de ontvangen analyseresultaten van 

Aflatoxine B1 in maïs in het kader van het protocol BT-16 tijdelijke monitoring, werd de classificatie voor 

Canada en Oekraïne aangepast: Canada gaat van een risico ‘Medium’ naar ‘Low’. Oekraïne gaat van risico 

‘Low’ naar ‘Medium’. 

Deze periodieke evaluatie gebeurt op basis van de resultaten die de FCA-gecertificeerde bedrijven moeten 

doorsturen. Hebt u analyseresultaten voor Aflatoxine B1 in maïs in het kader van dit protocol, stuur ze dan 

zeker door naar info@ovocom.be! 

Dit geldt eveneens wanneer u de analyse niet zelf liet uitvoeren, maar de analyseresultaten ontvangen hebt 

van uw leverancier. 

 

 

 

EEUU  PPAARRLLEEMMEENNTT  ZZEEGGTT  NNEEEENN  TTEEGGEENN  IIMMPPOORRTT  VVAANN  GGGGOO--SSOOJJAABBOONNEENN
 

Het Europees Parlement heeft zich met grote meerderheid op 03/02/2016 uitgesproken tegen de import 

van drie genetisch gewijzigde sojaboonvariëteiten. De soja werd met GGO-technieken resistent gemaakt 

tegen het onkruidbestrijdingsmiddel glyfosaat.  

Het Parlement wijst erop dat glyfosaat niet alleen door de Wereldgezondheidsorganisatie (WHO) 

bestempeld wordt als ‘waarschijnlijk kankerverwekkend’, maar dat er ook bij de lidstaten geen draagvlak is 

voor de import ervan. Het is nu aan de Europese Commissie om de knoop door te hakken over de toelating 

van deze GGO's. 

 

 

 

NNIIEEUUWWEE  MMRRLL  VVOOOORR  PPIIRRIIMMIIFFOOSSMMEETTHHYYLL
 

Verordening (EU) 2016/53, gepubliceerd op 21/01, definieert nieuwe maximum residue levels (MRL's) voor 

4 pesticiden, waaronder pirimifosmethyl, dat gebruikt wordt bij de behandeling van opgeslagen granen.  

De MRL’s voor pirimifosmethyl in bepaalde producten (bv. sojabonen of zonnebloemzaden) waren sinds 

2008 vastgelegd op 0,05 mg / kg. Er werden echter verschillende gevallen van overschrijding van deze MRL 

gerapporteerd in het verleden. De oorzaak van deze overschrijding lag meestal bij versleping na een 

passage in installaties waar granen werden opgeslagen (MRL tarwe = 5,0 mg / kg).  

De nieuwe MRL voor sojabonen of zonnebloemzaden bedraagt nu 0,5 ppm (ofwel 10 keer meer), wat de 

impact van een mogelijke versleping zal verminderen.  

Toch blijft u beter waakzaam. Waar de MRL van bepaalde producten stijgt, daalt de MRL van bepaalde 

granen (maïs, rijst, rogge in het bijzonder), van 5,0 ppm naar 0,5 ppm (10 x minder).  

Deze nieuwe MRL's zullen van toepassing zijn vanaf 9/08/2016. 
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 7/9. 

 

 

RREEGGIISSTTRRAATTIIEE  VVAANN  DDEE  BBIIOOCCIIDDEESS::  VVEERRAANNDDEERRIINNGG  IINN  22001166!!
 

Het KB van 08.05.2014 betreffende het op de markt aanbieden en het gebruiken 

van biociden voorziet een verplichte registratie door de verkopers en 

professionele gebruikers van biociden die een hoog risico inhouden voor de 

gezondheid (biociden uit het gesloten circuit, “klasse A-biociden” genoemd in de 

vorige wetgeving). Enkel de professionele verkopers hebben voortaan toegang 

tot de producten uit het gesloten circuit. 

Vanaf 20 mei 2016 zal elke verkoper of professionele gebruiker van biociden uit 

het gesloten circuit zich op voorhand moeten laten registreren. De verkopers 

moeten driemaandelijks de verkopen registreren en de gebruikers moeten 

jaarlijks het volume van de aangekochte producten registreren. Er is geen 

registratie voorzien voor de biociden die niet in het « gesloten circuit » aanwezig 

zijn. 

De praktische regelingen zijn beschikbaar op www.biocide.be. De registratie 

gebeurt onder de tab « gesloten circuit ». In de lijst van toegelaten biociden, 

beschikbaar op de website « lijst erkende biociden », en op de toelatingsakte 

wordt vermeld of bedoelde biocide wel of niet deel uitmaakt van het gesloten 

circuit. Dit wordt niet vermeld op het etiket zelf. 

 

 

 

 

FFYYTTOOLLIICCEENNTTIIEE
 

Naar we vernemen zijn er nog een aantal leden die niet over een Fytolicentie beschikken, ondanks 

meerdere aanmaningen in onze flash. De overgangsperiode is sedert november 2015 afgelopen. 

Wat staat er nu te doen? 

Wie over een geschikt diploma beschikt, niet ouder dan 6 jaar kan zonder probleem een licentie aanvragen. 

De geschikte diploma’s zijn te raadplegen op de website van de Fytolicentie. 

Wie over een geschikt diploma beschikt dat ouder dan 6 jaar is, moet de nodige bijscholingen volgen en op 

basis van zijn diploma en bijscholingen een licentie krijgen. 

Wie over niets beschikt dient een basiscursus te volgen van 16 uur voor een P1, 60 uur voor een P2 en 120 

uur voor een P3 licentie. 

Voor meer info: www.fytolicentie.be 

 

 
 
 

http://www.biocide.be/
http://www.fytolicentie.be/
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GGRRAAAANNPPRRIIJJZZEENN  GGEEKKEELLDDEERRDD  TTOOTT  OONNDDEERR  KKOOSSTTEENNNNIIVVEEAAUU
 

Gelezen in Vilt: 09/02 

De graanprijzen zijn de afgelopen weken gekelderd als gevolg van de recordoogst die in 2015 wereldwijd 

werd gerealiseerd, de lage olieprijs en de slabakkende groei in onder meer China. Zowel in de VS als in de 

EU liggen de graanprijzen momenteel zowat 20 procent lager dan op hetzelfde tijdstip vorig jaar en zijn ze 

verlieslatend voor de graantelers, aldus Boerenbond. Keerzijde van de medaille is dat de lage 

grondstoffenprijzen ook de veevoederprijzen doen dalen, wat dan weer goed nieuws is voor de 

veehouderij. 

Zowat overal ter wereld puilen de graanschuren uit, met als logisch gevolg dat de graanprijzen een 

neerwaartse duik nemen. Ondanks een groter verbruik is de voorspelling dat de voorraden tegen het einde 

van de graancampagne in juli van dit jaar nog verder zullen toenemen. Zo wordt voor de eindvoorraad van 

de tarwe wereldwijd een recordniveau voorspeld van 31 procent van het verbruik. Ter vergelijking: de 

kritische grens die de Wereldvoedselorganisatie (FAO) hanteert ligt op 20 procent. 

In Europa valt de graanoogst dit jaar allicht iets lager (2,4 pct.) uit als gevolg van de lagere maïsproductie. 

Maar wereldwijd zit er weinig dynamiek in de vraag. Grootverbruikers als China kennen een economische 

dip. Door een bilateraal verdrag tussen de EU en Oekraïne wordt er ook vanuit Oekraïne meer export 

verwacht. 

Dat zorgt ervoor dat de graanprijzen, niet alleen in Europa maar ook in de Verenigde Staten, zo’n 20 

procent lager liggen dan vorig jaar op hetzelfde tijdstip. Daar zit ook de sterk gedaalde olieprijs voor iets 

tussen. In de VS gaat namelijk zo’n 30 procent van de graanoogst naar de productie van bio-ethanol. 

"De prijsdalingen voor granen zijn geen goede zaak voor de akkerbouw”, aldus François Huyghe van de 

studiedienst van Boerenbond. “De huidige marktprijzen zijn immers verlieslatend voor de graantelers. We 

raden akkerbouwers aan om risico's te spreiden en op regelmatige tijdstippen te verkopen. Voor 

veehouders daarentegen zijn de scherpe prijsdalingen goed nieuws: zij profiteren van relatief lage 

veevoederprijzen. Dit kan de crisis in de veehouderij aanzienlijk milderen", aldus nog Huyghe. 

 

 
 

IINNMMEENNGGIINNGGSSPPLLIICCHHTT  BBIIOOBBRRAANNDDSSTTOOFFFFEENN
 

Op advies van de Raad van State heeft minister van Energie Marie Christine Marghem een ontwerpvoorstel 

ingediend dat de minimale nominale volumes duurzame biobrandstoffen vastlegt die benzine moet 

bevatten. Vanaf 1 januari 2017 is elke geregistreerde aardoliemaatschappij verplicht te garanderen en te 

bewijzen dat de benzine een nominaal volume bio-ethanol bevat dat overeenkomt met 8,5 procent. Het 

voorstel werd intussen al goedgekeurd door de ministerraad. 

Doel van het nieuwe ontwerp van koninklijk besluit is de hoeveelheid biobrandstoffen die wordt 

bijgemengd te verhogen om zo het aandeel hernieuwbare energiebronnen in het verkeer te verhogen. 

Dat percentage zal door de algemene directie Energie voor het einde van 2018 geëvalueerd worden. De 
ministerraad belast verder nog de minister van Energie om dit ontwerp voor advies aan de Europese 
Commissie te bezorgen en een informatiecampagne te lanceren om de verbruiker te informeren. 
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TTRRAANNSSPPOORRTT::  LLAAAADDRRUUIIMMTTEE  AAFFDDEEKKKKEENN  OOFF  NNIIEETT??
 

Het afgedekt transporteren van producten is totnogtoe een algemene vereiste binnen de FCA Standaard. 

Voor sommige producten (vochtig, warm, …) kan dit afgedekt transporteren de microbiologische kwaliteit 

van de producten echter nadelig beïnvloeden. 

Daarom wordt er nu een mogelijkheid tot afwijking voorzien voor het onafgedekt transporteren van 

sommige vochtige goederen. Dit kan enkel onder bepaalde voorwaarden:  

 Het onafgedekt transporteren mag niet in strijd zijn met andere wettelijke en/of commerciële eisen; 

 Deze afwijking moet opgenomen en gemotiveerd zijn in de gevarenanalyse van de transporteur; 

 De opdrachtgever moet schriftelijk akkoord gaan met het niet afdekken van de producten. 

Deze mogelijkheid tot afwijking is opgenomen in het FCA-document “AC-05 - Wegtransport van 

diervoeders”. 

De wijzigingen in het document zijn aangeduid in grijs gemarkeerde tekst. Dit FCA-document is ook 

consulteerbaar in een versie zonder aangeduide wijzigingen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De inlichtingen die we publiceren komen uit betrouwbare bron en we doen al het mogelijke om ze te verifiëren. Synagra kan nochtans niet verantwoordelijk 
gesteld worden voor deze bronnen of voor zijn mening. Niets uit deze uitgave mag overgenomen, gepubliceerd of gekopieerd worden zonder 
bronvermelding en voorafgaande toestemming van Synagra. 

http://www.ovocom.be/FCA-Documents.aspx
http://www.ovocom.be/FCA-Documents.aspx
http://www.ovocom.be/GMP-RegulationClean.aspx

